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The battles at the end times and 
Christ’s deliverance of Israel (I)

末世的戰爭和基督對以色列的拯救(I)
Battle of Gog  歌革之戰

God’s great rescue of Israel in the Tribulation
神在大災難中對以色列的偉大拯救

Ezekiel 以⻄結書 38-39
This is allowed to be the most difficult prophecy in the Old Testament!

這被認為是舊約中最難解釋的預言! Dr. Adam Clarke



Outline of Ezekiel
A. The call of Ezekiel to be God’s prophet. Chap. 1-3
     B. Prophecy against Judah and Jerusalem. Chap. 4-24
  C. Prophecies on the foreign nations. Chap. 25-32
  D.  Prophecies and Visions of future conflicts and the restoration.
 Chapter 33: Ezekiel’s recommission to change Israel’s ways after Jerusalem’s fall
 Chapter 34: The salvation and final restoration of God’s flock Israel
 Chapter 35: A prophecy against Mount Seir during the end time. (Bozra)
 Chapter 36: The renewal and restoration of Israel and the land. 
 Chapter 37: The spiritual, national and political restoration of Israel (dry bones)
 Chapter 38: Israel’s invasion by Gog of Magog.
 Chapter 39: The devastating judgment in the destruction of Gog.
E: The Millennial Temple in a restored Israel. Chap. 40-48

The Land

The people

Babylon attacked Judah and Jerusalem in three waves 巴比倫分三波攻擊猶大和耶路撒冷:
· 605 BC – 1st, Daniel and other captives were taken to Babylon 但以理和其他俘虜被帶到巴比倫.
· 597 BC – 2nd, treasure taken from the temple, Ezekiel and more captives taken to Babylon (2 King 王上 24:12-16).
· 587 BC – Jerusalem falls, almost all remained was exiled 耶路撒冷陷落，國中所有剩下的人都被流放.
There is no indication that he ever returned to Judah 沒有跡象表明他曾返回猶大.



D.  Prophecies and Visions of future conflicts and the restoration.
 Chapter 33: Ezekiel’s recommission to change Israel’s ways after Jerusalem’s fall
                                 Ezekiel is recommissioned as a watchman for Israel. v7
 Chapter 34: The salvation and final restoration of God’s flock Israel.
                                 The shepherds are rebuked for not feeding flock - v7
                                 and God and David will shepherd them (Millennium) – v23-24
 Chapter 35: A prophecy against Mount Seir during the end time. 
                                 Edom is rebuked for enmity against Israel and Mt Seir will be desolate for ever – v9
 Chapter 36: The renewal and restoration of Israel and the land. 
                                Israel will be regathered (24), have a new heart (26) and cities inhabited (38).
 Chapter 37: The spiritual, national and political restoration of Israel (dry bones)
                                 Whole Israel nationally restored by resurrection of OT saints (11-12) and will be ruled 

(Millennium) by David and God forever (24-25).
 Chapter 38: Israel’s invasion by Gog of Magog.
 Chapter 39: The devastating judgment in the destruction of Gog.

E: The Millennial Temple in a restored Israel. Chap. 40-48

Restoration 
of Israel 



Ezekiel 38: The invasion of Gog of Magog on Israel. KV 16
1. God announcing the invasion by Gog. 1-9
 Declaration of bringing out Gog. 1-4
 The members of the alliance. 5-6
 The invasion of Israel. 7-9
2. How God will bring the event to pass. 10-16

 Gog will devise the evil plans. 10-13
 God will bring it to pass, 14-15
 The purpose of the event. 16
3. The destruction of Gog. 17-23
 The prophesy of the Ishmael hostility. 17
 The judgment on Gog. 18-22
 The reason is to magnify God. 23



“These land areas … appear to be located generally toward the south of the Black and Caspian seas.” 
[R. Alexander in EBC]

Ezekiel 以⻄結書 38:1-4
1  And the word of the LORD came to me saying, 
2 “Son of man, set your face toward Gog of the land of Magog, the prince of Rosh, Meshech and Tubal, 

and prophesy against him 
3  and say, ‘Thus says the Lord GOD, “Behold, I am against you, O Gog, prince of Rosh, Meshech and 

Tubal. 
4  I will turn you about and put hooks into your jaws, and I will bring you out, and all your army, horses 

and horsemen, all of them splendidly attired, a great company with buckler and shield, all of them 
wielding swords; 

1  耶和華的話臨到我，說：
2 「人子啊，你要面向瑪各地的歌革，就是米設和土巴的大王，向他說預言。
3 你要說，主耶和華如此說：米設和土巴的大王歌革，看哪，我與你為敵。
4 我要把你掉轉過來，用鈎子鈎住你的腮頰，把你和你的軍兵、馬匹、騎兵都帶走。他們全都

披掛整齊，成為大軍，佩帶大小盾牌，各人拿着刀劍；

Tubal = "thou shall be brought"
a region in east Asia Minor, perhaps nearly equal to Cappadocia

Meshech = "drawing out" 
descendants of Meshech, associated with Tubal, Magog, and other 
northern nations including a people on the border of Armenia

Rosh = head, chief prince





Ezekiel 以⻄結書 1:1
In my thirtieth year, in the fourth month on 
the fifth day, while I was among the exiles by
the Kebar River, the heavens were opened and 
I saw visions of God.   在三十年四月初五，我在
迦巴魯河邊被擄的人當中，那時天開了，我看見 神的異象。

920km



Magog Meshech Tubal

Muslim 
nations



Ezekiel 38:5-7
5 Persia, Cush, and Put with them, all of them with buckler and helmet;
6 Gomer with all its troops; Beth-togarmah from the remote parts of the north with all its troops —many peoples with you.
7  “Be prepared, and prepare yourself, you and all your companies that are assembled about you, and be a guard for them.
5 波斯人、古實人，和弗人，各拿盾牌，頭上戴盔；
6 歌篾人和他的軍隊，北方極處的陀迦瑪族和他的軍隊，這許多國的民都同著你。
7 「你和聚集到你那裏的軍隊都要預備，預備妥當，你要作他們的守衛。

8   After many days you will be summoned; in the latter years you will come into the 
 land that is restored from the sword, whose inhabitants have been gathered from 
 many nations to the mountains of Israel which had been a continual waste; but its 
 people were brought out from the nations, and they are living securely, all of them.
9 You will ascend, coming like a storm, covering the land like a cloud, you and all your troops and many peoples with you.”
8  過了多日，你必被差派；到末後之年，你要來到那脫離刀劍、從列國召集回來的人所住之地，來到以

色列常久荒涼的山上；他們都從列國中被領出，在那裏安然居住。
9 你和你的全軍，並跟隨你的許多民族都要上來，如暴風刮來，如密雲遮蓋地面。

Amos 9:14 "Also I will restore the captivity of My people Israel, And they will rebuild the ruined cities and 
live in them; They will also plant vineyards and drink their wine, And make gardens and eat their fruit.
我必使我民以色列被擄的歸回、他們必重修荒廢的城邑居住、栽種葡萄園、喝其中所出的酒．修造果木園、喫其中的果子。

Persia (modern-day Iran), Put (modern-
day Sudan), Cush (modern-day Libya), 
Gomer (part of modern-day Turkey), and 
Beth Togarmah (another portion of 
modern-day Turkey or possibly Syria).                  
Got Questions



Muslim 
union

波斯人

古實人 弗人

歌篾人
陀迦瑪族



But are they correct to apply this verse on their return?

Amos 阿摩司 9:14

This is the verse ingrain at the Independent Hall. 
At least the leaders feels it is occurring now.



Ezekiel 38: The invasion of Gog of Magog on Israel. KV 16
1. God announcing the invasion by Gog. 1-9
 Declaration of bringing out Gog. 1-4
 The members of the alliance. 5-6
 The invasion of Israel. 7-9
2. How God will bring the event to pass. 10-16

 Gog will devise the evil plans. 10-13
 God will bring it to pass, 14-15
 The purpose of the event. 16
3. The destruction of Gog. 17-23
 The prophesy of the Ishmael hostility. 17
 The judgment on Gog. 18-22
 The reason is to magnify God. 23



Ezekiel 以⻄結書 38:10-13
10  ‘Thus says the Lord GOD: “On that day it shall come to pass that thoughts will arise in your mind, 

and you will make an evil plan: 
11  You will say, ‘I will go up against a land of unwalled villages; I will go to a peaceful people, who 

dwell safely, all of them dwelling without walls, and having neither bars nor gates’— 
12  to take plunder and to take booty, to stretch out your hand against the waste places that are 

again inhabited, and against a people gathered from the nations, who have acquired livestock 
and goods, who dwell in the midst of the land. 

13  Sheba, Dedan, the merchants of Tarshish, and all their young lions will say to you, ‘Have you 
come to take plunder? Have you gathered your army to take booty, to carry away silver and 
gold, to take away livestock and goods, to take great plunder?’ ” ’

10 「主耶和華如此說：那時，你的心必起意念，圖謀惡計，
11  說：我要上那無牆的鄉村之地，到那安靜的居民那裏，他們無牆，無門、無閂，安然居住。
12   我去那裏要搶財為擄物，奪貨為掠物，反手攻擊那從前荒涼、現在有人居住之地，又攻擊

那從列國招聚出來、得了牲畜財貨、住在地的高處的百姓。』 
13   示巴人、底但人、他施的商人和他們的少壯獅子都對你說：『你來是要搶財為擄物嗎？你

聚集軍隊是要奪貨為掠物，奪取金銀，擄去牲畜、財貨，搶奪許多財寶為擄物嗎？』



Ezekiel 以⻄結書 38:14-16

14   “Therefore, son of man, prophesy and say to Gog, ‘Thus says the Lord GOD: “On that day when 
My people Israel dwell safely, will you not know it? 

15   Then you will come from your place out of the far north, you and many peoples with you, all of 
them riding on horses, a great company and a mighty army. 

16   You will come up against My people Israel like a cloud, to cover the land. It will be in the latter 
days that I will bring you against My land, so that the nations may know Me, when I am 
hallowed in you, O Gog, before their eyes.” 

14「人子啊，你要因此說預言，對歌革說，主耶和華如此說：我的子民以色列安然
居住時，你是知道的。

15   你從你的地方，從北方極遠處率領許多民族前來，他們都騎着馬，是一隊強而
多的軍兵。

16   歌革啊，你必上來攻擊我的子民以色列，如密雲遮蓋地面。末後的日子，我必
領你來攻擊我的地，我藉你在列國眼前顯為聖的時候，他們就要認識我。



Ezekiel 38: The invasion of Gog of Magog on Israel. KV 16
1. God announcing the invasion by Gog. 1-9
 Declaration of bringing out Gog. 1-4
 The members of the alliance. 5-6
 The invasion of Israel. 7-9
2. How God will bring the event to pass. 10-16

 Gog will devise the evil plans. 10-13
 God will bring it to pass, 14-15
 The purpose of the event. 16
3. The destruction of Gog. 17-23
 The prophesy of the Ishmael hostility. 17
 The judgment on Gog. 18-22
 The reason is to magnify God. 23



Nahum 1:11 (南國先知 615BC: Nineveh fell in 612BC, Ezekiel exiled in 597BC, Babylon fell in 539BC)

From you has gone forth One who plotted evil against the 
LORD, A wicked counsellor.
有一人從你那裡出來、圖謀邪惡、設惡計攻擊耶和華。

Ezekiel 38:17
'Thus says the Lord GOD, "Are you the one of whom I spoke in former days 
through My servants the prophets of Israel, who prophesied in those days for 
many years that I would bring you against them?
主耶和華如此說、我在古時藉我的僕⼈以⾊列的先知所說的、
就是你麼．當⽇他們多年預⾔我必帶你來攻擊以⾊列⼈。



Ezekiel 以⻄結書 38:18-20

18   It will come about on that day, when Gog comes against the land of Israel,” 
declares the Lord GOD, “that My fury will mount up in My anger.

19   In My zeal and in My blazing wrath I declare that on that day there will surely be a 
great earthquake in the land of Israel.

20   The fish of the sea, the birds of the heavens, the beasts of the field, all the 
creeping things that creep on the earth, and all the men who are on the face of 
the earth will shake at My presence; the mountains also will be thrown down, the 
steep pathways will collapse and every wall will fall to the ground.

18  主耶和華說：「歌革上來攻擊以色列地的時候，我的怒氣要從鼻孔裏發出。
19  我發憤恨和烈怒如火說：那日在以色列地必有大震動，
20  甚至海中的魚、天空的鳥、田野的獸，並地上的一切昆蟲，和其上的眾人，
因見我的面就都震動；山嶺必崩裂，陡巖必塌陷，牆垣都必坍倒。」



21 I will call for a sword against him on all My mountains,” declares the Lord GOD. 
“Every man’s sword will be against his brother.

22 With pestilence and with blood I will enter into judgment with him; and I will rain 
on him and on his troops, and on the many peoples who are with him, a torrential 
rain, with hailstones, fire and brimstone.

23 I will magnify Myself, sanctify Myself, and make Myself known in the sight of many 
nations; and they will know that I am the LORD.”’

21  主耶和華說：「我必命我的諸山發刀劍來攻擊歌革；人都要用刀劍殺害弟兄。
22  我必用瘟疫和流血的事刑罰他。我也必將暴雨、大雹與火，並硫磺降與他和
他的軍隊，並他所率領的眾民。

23  我必顯為大，顯為聖，在多國人的眼前顯現；他們就知道我是耶和華。」

Ezekiel 以⻄結書 38:21-23

16   ….. so that the nations may know Me, when I am hallowed in you, O Gog, before their eyes.” 

     …..我藉你在列國眼前顯為聖的時候，他們就要認識我。



Ezekiel 39: The devastating judgment in the destruction of Gog. KV 4

1. Details on the destruction of Gog. 1-16
 Proclaiming the destruction of Gog. 1-6
 Stating the purpose. 7-8
 The burning of the weapons. 9-10
 The burial of Gog’s fallen army. 11-16
 
2. Promise of a future ultimate battle and restoration of Israel. 17-29 
            Calling the birds and beasts to partake in the feast. 17-20
 God will be glorified among the nations and in Israel. 21-24
 Israel’s ultimate restoration both in the land and spiritually. 25-29 



1  “And you, son of man, prophesy against Gog and say, ‘Thus says the Lord GOD, 
“Behold, I am against you, O Gog, prince of Rosh, Meshech and Tubal;

2 and I will turn you around, drive you on, take you up from the remotest parts of the 
north and bring you against the mountains of Israel.

3 I will strike your bow from your left hand and dash down your arrows from your 
right hand.

1「人子啊，你要向歌革發預言攻擊他，說主耶和華如此說：羅施、米設、土巴
的王歌革啊，我與你為敵。

2   我必調轉你，領你前往，使你從北方的極處上來，帶你到以色列的山上。

3   我必從你左手打落你的弓，從你右手打掉你的箭。

Ezekiel 以⻄結書 39:1-3



4 You will fall on the mountains of Israel, you and all your troops and the peoples who 
are with you; I will give you as food to every kind of predatory bird and beast of the 
field.

5 You will fall on the open field; for it is I who have spoken,” declares the Lord GOD.
6 “And I will send fire upon Magog and those who inhabit the coastlands in safety; 

and they will know that I am the LORD.

4   你和你的軍隊，並同著你的列國人，都必倒在以色列的山上。我必將你給各
類的鷙鳥和田野的走獸作食物。

5   你必倒在田野，因為我曾說過。這是主耶和華說的。

6   我要降火在瑪各和海島安然居住的人身上，他們就知道我是耶和華。

Ezekiel 以⻄結書 39:4-6



Ezekiel 36:21
But I had concern for My holy name, which the house of Israel had 
profaned among the nations where they went.
我卻顧惜我的聖名、就是以色列家在所到的列國中所褻瀆的。

Ezekiel 39:7
My holy name I will make known in the midst of My people Israel; and I 
will not let My holy name be profaned anymore. And the nations will know 
that I am the LORD, the Holy One in Israel.

我要在我民以色列中顯出我的聖名．也不容我的聖名再被褻瀆．
列國人就知道我是耶和華以色列中的聖者。

Purpose for the destruction of Gog – mainly for Israel

38:16   ….. so that the nations may know Me, when I am hallowed in you, O Gog, before their eyes” 
 …..我藉你在列國眼前顯為聖的時候，他們就要認識我。



9    “Then those who inhabit the cities of Israel will go out and make fires with the 
weapons and burn them, both shields and bucklers, bows and arrows, war clubs 
and spears, and for seven years they will make fires of them.

10  They will not take wood from the field or gather firewood from the forests, for they 
will make fires with the weapons; and they will take the spoil of those who 
despoiled them and seize the plunder of those who plundered them,” declares the 
Lord GOD.

9   「住以色列城邑的人必出去撿器械，就是大小盾牌、弓箭、梃杖、槍矛，
都當柴燒火，直燒七年，

10   甚至他們不必從田野撿柴，也不必從樹林伐木；因為他們要用器械燒火，
並且搶奪那搶奪他們的人，擄掠那擄掠他們的人。這是主耶和華說的。

Ezekiel 以⻄結書 39:9-10



11   “On that day I will give Gog a burial ground there in Israel, the valley of those who pass 
by east of the sea, and it will block off those who would pass by. So they will bury Gog 
there with all his horde, and they will call it the valley of Hamon-gog.

12 For seven months the house of Israel will be burying them in order to cleanse the land.
13 Even all the people of the land will bury them; and it will be to their renown on the day 

that I glorify Myself,” declares the Lord GOD.
11  當那日，我必將以色列地的谷，就是海東人所經過的谷，賜給歌革為墳地，使
經過的人到此停步。在那裡人必葬埋歌革和他的群眾，就稱那地為哈們歌革谷。

12  以色列家的人必用七個月葬埋他們，為要潔淨全地。
13  全地的居民都必葬埋他們。當我得榮耀的日子，這事必叫他們得名聲。這是主
耶和華說的。

Ezekiel 以⻄結書 39:11-13



14   “They will set apart men who will constantly pass through the land, burying those 
who were passing through, even those left on the surface of the ground, in order 
to cleanse it. At the end of seven months they will make a search.

15    As those who pass through the land pass through and anyone sees a man’s bone, 
then he will set up a marker by it until the buriers have buried it in the valley 
of Hamon-gog.

16    And even the name of the city will be Hamonah. So they will cleanse the land.”’
14 他們必分派人時常巡查遍地，與過路的人一同葬埋那剩在地面上的屍首，好
潔淨全地。過了七個月，他們還要巡查。

15 巡查遍地的人要經過全地，見有人的骸骨，就在旁邊立一標記，等葬埋的人
來將骸骨葬在哈們歌革谷。

16 他們必這樣潔淨那地，並有一城名叫哈摩那。

Ezekiel 以⻄結書 39:14-16



17  “And as for you, son of man, thus says the Lord GOD, ‘Speak to every sort of bird and to every beast 
of the field: “Assemble yourselves and come; Gather together from all sides to My sacrificial meal 
Which I am sacrificing for you, A great sacrificial meal on the mountains of Israel, That you may eat 
flesh and drink blood.

18    You shall eat the flesh of the mighty, Drink the blood of the princes of the earth, Of rams and lambs, 
Of goats and bulls, All of them fatlings of Bashan.

19    You shall eat fat till you are full, And drink blood till you are drunk, At My sacrificial meal Which I am 
sacrificing for you.

20    You shall be filled at My table With horses and riders, With mighty men And with all the men of war,” 
says the Lord GOD.

17    人子啊，主耶和華如此說：你要對各類的飛鳥和田野的走獸說：你們聚集來罷，要從
四方聚到我為你們獻祭之地，就是在以色列山上獻大祭之地，好叫你們吃肉、喝血。

18   你們必吃勇士的肉，喝地上首領的血，就如吃公綿羊、羊羔、公山羊、公牛，都是巴
珊的肥畜。

19   你們吃我為你們所獻的祭，必吃飽了脂油，喝醉了血。
20   你們必在我席上飽吃馬匹和坐車的人，並勇士和一切的戰士。這是主耶和華說的。

Ezekiel 以⻄結書 39:17-20



21 “I will set My glory among the nations; all the nations shall see My judgment which I have executed, 
and My hand which I have laid on them.

22 So the house of Israel shall know that I am the LORD their God from that day forward.
23 The Gentiles shall know that the house of Israel went into captivity for their iniquity; because they 

were unfaithful to Me, therefore I hid My face from them. I gave them into the hand of their 
enemies, and they all fell by the sword.

24 According to their uncleanness and according to their transgressions I have dealt with them, and 
hidden My face from them.” ’

21   我必顯我的榮耀在列國中；萬民就必看見我所行的審判與我在他們身上所加的手。
22   這樣，從那日以後，以色列家必知道我是耶和華 ─  他們的神。
23   列國人也必知道以色列家被擄掠是因他們的罪孽。他們得罪我，我就掩面不顧，將他

們交在敵人手中，他們便都倒在刀下。
24   我是照他們的污穢和罪過待他們，並且我掩面不顧他們。

Ezekiel 以⻄結書 39:21-24

38:16   ….. so that the nations may know Me, when I am hallowed in you, O Gog, before their eyes” 
 …..我藉你在列國眼前顯為聖的時候，他們就要認識我。

39:7 My holy name I will make known in the midst of My people Israel; and I will not let My holy 
name be profaned anymore. And the nations will know that I am the LORD, the Holy One in Israel.
我要在我民以色列中顯出我的聖名．也不容我的聖名再被褻瀆．列國
人就知道我是耶和華以色列中的聖者。



25    “Therefore thus says the Lord GOD: ‘Now I will bring back the captives of Jacob, and have mercy on the whole 
house of Israel; and I will be jealous for My holy name—

26     after they have borne their shame, and all their unfaithfulness in which they were unfaithful to Me, when 
they dwelt safely in their own land and no one made them afraid.

27    When I have brought them back from the peoples and gathered them out of their enemies’ lands, and I am 
hallowed in them in the sight of many nations,

28    then they shall know that I am the LORD their God, who sent them into captivity among the nations, but also 
brought them back to their land, and left none of them [k]captive any longer.

29    And I will not hide My face from them anymore; for I shall have poured out My Spirit on the house of Israel,’ 
says the Lord GOD.”

25   主耶和華如此說：我要使雅各被擄的人歸回，要憐憫以色列全家，又為我的聖名發熱心。
26   他們在本地安然居住，無人驚嚇，是我將他們從萬民中領回，從仇敵之地召來。我在許

多國的民眼前，在他們身上顯為聖的時候，他們要擔當自己的羞辱和干犯我的一切罪。
28   因我使他們被擄到外邦人中，後又聚集他們歸回本地，他們就知道我是耶和華 ─  他們

的神；我必不再留他們一人在外邦。
29   我也不再掩面不顧他們，因我已將我的靈澆灌以色列家。這是主耶和華說的。

Ezekiel 以⻄結書 39:25-29

Israel’s ultimate restoration both in the land and spiritually
以色列在土地和精神上的最終復興. 

https://www.biblegateway.com/passage/?search=%E4%BB%A5+%E8%A5%BF+%E7%B5%90+%E6%9B%B8+39&version=NKJV
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Revelation 啟⽰錄 20:7-8 
7 When the thousand years are completed, Satan will be released from his prison, 8 and will 
come out to deceive the nations which are at the four corners of the earth, Gog and Magog, 
to gather them together for the war; the number of them is like the sand of the seashore.
7 那⼀千年完了，撒但必從監牢裏被釋放， 8 出來要迷惑地上四⽅的列國，就是
歌⾰和瑪各，叫他們聚集爭戰。他們的⼈數多如海沙。



Why Gog and Magog in Ezekiel is not of Rev 20:8:
1. One entity in Rev (one article) – here it is a leader and land 在啟示錄是獨⼀個體(⼀冠詞)  -  這裡是⼀個領袖和⼟地
2. Rev. 20:9  attack is on a broad plain – here mountains of Israel 啟示錄 20:9 的攻擊是在廣闊的平原上 -  這裡是以⾊列的⼭脈
3. Rev. 20:8 an international army of nations from four corners of the earth– here alliance of local nations
 啟示錄 20:8 ⼀隊來⾃四⽅⼋⻄的國際軍團 -  這裡只是當地國家聯盟
4. No more weapons in Millennium (Isa. 2:4) – here many weapons 千禧年不再有武器 (賽 2:4) -  這裡有很多武器
5. After battle here is 7 years to burn weapons and 7 months to bury but in Rev. it is judgment of great white throne and new heaven 

and new earth 這裡戰爭後要7年來燒毀武器，7個⽉來埋葬，但在啟示錄中，這是⽩⾊⼤寶座和新天新地的審判
6. Rev. 20:9 attacks Jerusalem & camp of saints, here it’s all Israel (38:16)
啟示錄 20:9 攻擊耶路撒冷和聖徒營壘，這裡是全以⾊列 (38:16)

7. Rev. 20:9 army devoured by heaven’s fire and here corpse by birds (39:4) 
啟示錄 20:9 軍隊被天⽕吞噬，這裡屍體被⾶⿃啄⻝ (39:4)

8. Rev. 20:7 is lead by Satan and here is by Gog, a prince 啟示錄 20:7 是由撒但領導，這裡是由王⼦歌⾰領導
9. Eze. 38:8 is after Israel's return to the land & Rev. is after the Millennium. 結38:8是在以⾊列復國之後，啟示錄是在千禧年之後
10. Eze. 39:25-29 is on Israel’s restoration but in Rev. she is already restored. 
 結39:25-29 是關於以⾊列的復興，但在啟示錄中她已經復興了
11. Many Jews will believe in Ezekiel (39:7 – My holy name make know …  My people) but in Revelation, Christ already rules.
在結(39:7) 提到許多猶太⼈會信主 ( 我的聖名會被彰顯……我的⼦⺠），但在啟示錄中，基督已經掌權了

Revelation 啟⽰錄 20:7-8 
7 When the thousand years are completed, Satan will be released from his prison, 8 and will 
come out to deceive the nations which are at the four corners of the earth, Gog and Magog, 
to gather them together for the war; the number of them is like the sand of the seashore.
7 那⼀千年完了，撒但必從監牢裏被釋放， 8 出來要迷惑地上四⽅的列國，就是
歌革和瑪各，叫他們聚集爭戰。他們的⼈數多如海沙。

2 “Son of man, set your face toward Gog of the land of Magog, the prince of Rosh, Meshech and Tubal, 
and prophesy against him 

3  and say, ‘Thus says the Lord GOD, “Behold, I am against you, O Gog, prince of Rosh, Meshech and 
Tubal. 

2 「人子啊，你要面向瑪各地的歌革，就是米設和土巴的大王，向他說預言。
3 你要說，主耶和華如此說：米設和土巴的大王歌革，看哪，我與你為敵。



Why Gog and Magog in Ezekiel is not of Rev 20:8:
1. One entity in Rev (one article) – here it is a leader and land 在啟示錄是獨⼀個體(⼀冠詞)  -  這裡是⼀個領袖和⼟地
2. Rev. 20:9  attack is on a broad plain – here mountains of Israel 啟示錄 20:9 的攻擊是在廣闊的平原上 -  這裡是以⾊列的⼭脈
3. Rev. 20:8 an international army of nations from four corners of the earth– here alliance of local nations
 啟示錄 20:8 ⼀隊來⾃四⽅⼋⻄的國際軍團 -  這裡只是當地國家聯盟
4. No more weapons in Millennium (Isa. 2:4) – here many weapons 千禧年不再有武器 (賽 2:4) -  這裡有很多武器
5. After battle here is 7 years to burn weapons and 7 months to bury but in Rev. it is judgment of great white throne and new heaven 

and new earth 這裡戰爭後要7年來燒毀武器，7個⽉來埋葬，但在啟示錄中，這是⽩⾊⼤寶座和新天新地的審判
6. Rev. 20:9 attacks Jerusalem & camp of saints, here it’s all Israel (38:16)
啟示錄 20:9 攻擊耶路撒冷和聖徒營壘，這裡是全以⾊列 (38:16)

7. Rev. 20:9 army devoured by heaven’s fire and here corpse by birds (39:4) 
啟示錄 20:9 軍隊被天⽕吞噬，這裡屍體被⾶⿃啄⻝ (39:4)

8. Rev. 20:7 is lead by Satan and here is by Gog, a prince 啟示錄 20:7 是由撒但領導，這裡是由王⼦歌⾰領導
9. Eze. 38:8 is after Israel's return to the land & Rev. is after the Millennium. 結38:8是在以⾊列復國之後，啟示錄是在千禧年之後
10. Eze. 39:25-29 is on Israel’s restoration but in Rev. she is already restored. 
 結39:25-29 是關於以⾊列的復興，但在啟示錄中她已經復興了
11. Many Jews will believe in Ezekiel (39:7 – My holy name make know …  My people) but in Revelation, Christ already rules.
在結(39:7) 提到許多猶太⼈會信主 ( 我的聖名會被彰顯……我的⼦⺠），但在啟示錄中，基督已經掌權了

Revelation 啟⽰錄 20:9 
9    They went up on the breadth of the earth and surrounded the camp of the saints and 

the beloved city. And fire came down from God out of heaven and devoured them. 
9 他們上來佈滿了全地，圍住聖徒的營與蒙愛的城，就有火從天降下，燒滅

了他們。

8   After many days you will be summoned; in the latter years you will come into the land that is 
restored from the sword, whose inhabitants have been gathered from many nations to the 
mountains of Israel which had been a continual waste; but its people were brought out from 
the nations, and they are living securely, all of them.

8  過了多日，你必被差派；到末後之年，你要來到那脫離刀劍、從列國召集回來的人
所住之地，來到以色列常久荒涼的山上；他們都從列國中被領出，在那裏安然居住。



Why Gog and Magog in Ezekiel is not of Rev 20:8:
1. One entity in Rev (one article) – here it is a leader and land 在啟示錄是獨⼀個體(⼀冠詞)  -  這裡是⼀個領袖和⼟地
2. Rev. 20:9  attack is on a broad plain – here mountains of Israel 啟示錄 20:9 的攻擊是在廣闊的平原上 -  這裡是以⾊列的⼭脈
3. Rev. 20:8 an international army of nations from four corners of the earth– here alliance of local nations
 啟示錄 20:8 ⼀隊來⾃四⽅⼋⻄的國際軍團 -  這裡只是當地國家聯盟
4. No more weapons in Millennium (Isa. 2:4) – here many weapons 千禧年不再有武器 (賽 2:4) -  這裡有很多武器
5. After battle here is 7 years to burn weapons and 7 months to bury but in Rev. it is judgment of great white throne and new heaven 

and new earth 這裡戰爭後要7年來燒毀武器，7個⽉來埋葬，但在啟示錄中，這是⽩⾊⼤寶座和新天新地的審判
6. Rev. 20:9 attacks Jerusalem & camp of saints, here it’s all Israel (38:16)
啟示錄 20:9 攻擊耶路撒冷和聖徒營壘，這裡是全以⾊列 (38:16)

7. Rev. 20:9 army devoured by heaven’s fire and here corpse by birds (39:4) 
啟示錄 20:9 軍隊被天⽕吞噬，這裡屍體被⾶⿃啄⻝ (39:4)

8. Rev. 20:7 is lead by Satan and here is by Gog, a prince 啟示錄 20:7 是由撒但領導，這裡是由王⼦歌⾰領導
9. Eze. 38:8 is after Israel's return to the land & Rev. is after the Millennium. 結38:8是在以⾊列復國之後，啟示錄是在千禧年之後
10. Eze. 39:25-29 is on Israel’s restoration but in Rev. she is already restored. 
 結39:25-29 是關於以⾊列的復興，但在啟示錄中她已經復興了
11. Many Jews will believe in Ezekiel (39:7 – My holy name make know …  My people) but in Revelation, Christ already rules.
在結(39:7) 提到許多猶太⼈會信主 ( 我的聖名會被彰顯……我的⼦⺠），但在啟示錄中，基督已經掌權了

Revelation 啟⽰錄 20:8 
8 and will come out to deceive the nations which are at the four corners of the earth, Gog and Magog, 

to gather them together for the war; the number of them is like the sand of the seashore.
8 出來要迷惑地上四⽅的列國，就是歌⾰和瑪各，叫他們聚集爭戰。他們的⼈數多如海沙。

2 “Son of man, set your face toward Gog of the land of Magog, the prince of Rosh, Meshech and Tubal, 
and prophesy against him 

3  and say, ‘Thus says the Lord GOD, “Behold, I am against you, O Gog, prince of Rosh, Meshech and Tubal. 
2 「人子啊，你要面向瑪各地的歌革，就是米設和土巴的大王，向他說預言。
3 你要說，主耶和華如此說：米設和土巴的大王歌革，看哪，我與你為敵。

5 Persia, Cush, and Put with them, all of them with buckler and helmet;
6 Gomer with all its troops; Beth-togarmah from the remote parts of the north with all its 

troops —many peoples with you.
5 波斯人、古實人，和弗人，各拿盾牌，頭上戴盔；
6 歌篾人和他的軍隊，北方極處的陀迦瑪族和他的軍隊，這許多國的民都同著你。



Why Gog and Magog in Ezekiel is not of Rev 20:8:
1. One entity in Rev (one article) – here it is a leader and land 在啟示錄是獨⼀個體(⼀冠詞)  -  這裡是⼀個領袖和⼟地
2. Rev. 20:9  attack is on a broad plain – here mountains of Israel 啟示錄 20:9 的攻擊是在廣闊的平原上 -  這裡是以⾊列的⼭脈
3. Rev. 20:8 an international army of nations from four corners of the earth– here alliance of local nations
 啟示錄 20:8 ⼀隊來⾃四⽅⼋⻄的國際軍團 -  這裡只是當地國家聯盟
4. No more weapons in Millennium (Isa. 2:4) – here many weapons 千禧年不再有武器 (賽 2:4) -  這裡有很多武器
5. After battle here is 7 years to burn weapons and 7 months to bury but in Rev. it is judgment of great white throne and new heaven 

and new earth 這裡戰爭後要7年來燒毀武器，7個⽉來埋葬，但在啟示錄中，這是⽩⾊⼤寶座和新天新地的審判
6. Rev. 20:9 attacks Jerusalem & camp of saints, here it’s all Israel (38:16)
啟示錄 20:9 攻擊耶路撒冷和聖徒營壘，這裡是全以⾊列 (38:16)

7. Rev. 20:9 army devoured by heaven’s fire and here corpse by birds (39:4) 
啟示錄 20:9 軍隊被天⽕吞噬，這裡屍體被⾶⿃啄⻝ (39:4)

8. Rev. 20:7 is lead by Satan and here is by Gog, a prince 啟示錄 20:7 是由撒但領導，這裡是由王⼦歌⾰領導
9. Eze. 38:8 is after Israel's return to the land & Rev. is after the Millennium. 結38:8是在以⾊列復國之後，啟示錄是在千禧年之後
10. Eze. 39:25-29 is on Israel’s restoration but in Rev. she is already restored. 
 結39:25-29 是關於以⾊列的復興，但在啟示錄中她已經復興了
11. Many Jews will believe in Ezekiel (39:7 – My holy name make know …  My people) but in Revelation, Christ already rules.
在結(39:7) 提到許多猶太⼈會信主 ( 我的聖名會被彰顯……我的⼦⺠），但在啟示錄中，基督已經掌權了

Isaiah 以賽亞書 2:4
He shall judge between the nations, And rebuke many people; They shall beat their swords into 
plowshares, And their spears into pruning [a]hooks; Nation shall not lift up sword against nation,
Neither shall they learn war anymore.
他必在萬國中施⾏審判，為許多⺠族斷定是非。他們要將⼑打成犁頭，把槍打成
鐮⼑；這國不舉⼑攻擊那國，他們也不再學習戰事。

https://www.biblegateway.com/passage/?search=Isaiah%202&version=NKJV


Why Gog and Magog in Ezekiel is not of Rev 20:8:
1. One entity in Rev (one article) – here it is a leader and land 在啟示錄是獨⼀個體(⼀冠詞)  -  這裡是⼀個領袖和⼟地
2. Rev. 20:9  attack is on a broad plain – here mountains of Israel 啟示錄 20:9 的攻擊是在廣闊的平原上 -  這裡是以⾊列的⼭脈
3. Rev. 20:8 an international army of nations from four corners of the earth– here alliance of local nations
 啟示錄 20:8 ⼀隊來⾃四⽅⼋⻄的國際軍團 -  這裡只是當地國家聯盟
4. No more weapons in Millennium (Isa. 2:4) – here many weapons 千禧年不再有武器 (賽 2:4) -  這裡有很多武器
5. After battle here is 7 years to burn weapons and 7 months to bury bodies, but in Rev it is judgment of great white throne and new 

heaven and new earth 這裡戰爭後要7年來燒毀武器，7個⽉來埋葬，但在啟示錄中，這是⽩⾊⼤寶座和新天新地的審判
6. Rev. 20:9 attacks Jerusalem & camp of saints, here it’s all Israel (38:16)
啟示錄 20:9 攻擊耶路撒冷和聖徒營壘，這裡是全以⾊列 (38:16)

7. Rev. 20:9 army devoured by heaven’s fire and here corpse by birds (39:4) 
啟示錄 20:9 軍隊被天⽕吞噬，這裡屍體被⾶⿃啄⻝ (39:4)

8. Rev. 20:7 is lead by Satan and here is by Gog, a prince 啟示錄 20:7 是由撒但領導，這裡是由王⼦歌⾰領導
9. Eze. 38:8 is after Israel's return to the land & Rev. is after the Millennium. 結38:8是在以⾊列復國之後，啟示錄是在千禧年之後
10. Eze. 39:25-29 is on Israel’s restoration but in Rev. she is already restored. 
 結39:25-29 是關於以⾊列的復興，但在啟示錄中她已經復興了
11. Many Jews will believe in Ezekiel (39:7 – My holy name make know …  My people) but in Revelation, Christ already rules.
在結(39:7) 提到許多猶太⼈會信主 ( 我的聖名會被彰顯……我的⼦⺠），但在啟示錄中，基督已經掌權了



Why Gog and Magog in Ezekiel is not of Rev 20:8:
1. One entity in Rev (one article) – here it is a leader and land 在啟示錄是獨⼀個體(⼀冠詞)  -  這裡是⼀個領袖和⼟地
2. Rev. 20:9  attack is on a broad plain – here mountains of Israel 啟示錄 20:9 的攻擊是在廣闊的平原上 -  這裡是以⾊列的⼭脈
3. Rev. 20:8 an international army of nations from four corners of the earth– here alliance of local nations
 啟示錄 20:8 ⼀隊來⾃四⽅⼋⻄的國際軍團 -  這裡只是當地國家聯盟
4. No more weapons in Millennium (Isa. 2:4) – here many weapons 千禧年不再有武器 (賽 2:4) -  這裡有很多武器
5. After battle here is 7 years to burn weapons and 7 months to bury but in Rev. it is judgment of great white throne and new heaven 

and new earth 這裡戰爭後要7年來燒毀武器，7個⽉來埋葬，但在啟示錄中，這是⽩⾊⼤寶座和新天新地的審判
6. Rev. 20:9 attacks Jerusalem & camp of saints, here it’s all Israel (38:16)
啟示錄 20:9 攻擊耶路撒冷和聖徒營壘，這裡是全以⾊列 (38:16)

7. Rev. 20:9 army devoured by heaven’s fire and here corpse by birds (39:4) 
啟示錄 20:9 軍隊被天⽕吞噬，這裡屍體被⾶⿃啄⻝ (39:4)

8. Rev. 20:7 is lead by Satan and here is by Gog, a prince 啟示錄 20:7 是由撒但領導，這裡是由王⼦歌⾰領導
9. Eze. 38:8 is after Israel's return to the land & Rev. is after the Millennium. 結38:8是在以⾊列復國之後，啟示錄是在千禧年之後
10. Eze. 39:25-29 is on Israel’s restoration but in Rev. she is already restored. 
 結39:25-29 是關於以⾊列的復興，但在啟示錄中她已經復興了
11. Many Jews will believe in Ezekiel (39:7 – My holy name make know …  My people) but in Revelation, Christ already rules.
在結(39:7) 提到許多猶太⼈會信主 ( 我的聖名會被彰顯……我的⼦⺠），但在啟示錄中，基督已經掌權了

Revelation 啟⽰錄 20:9 
9    They went up on the breadth of the earth and surrounded the camp of the saints and 

the beloved city. And fire came down from God out of heaven and devoured them. 
9 他們上來佈滿了全地，圍住聖徒的營與蒙愛的城，就有火從天降下，燒滅

了他們。

8   After many days you will be summoned; in the latter years you will come into the land that is 
restored from the sword, whose inhabitants have been gathered from many nations to the 
mountains of Israel which had been a continual waste; but its people were brought out from 
the nations, and they are living securely, all of them.

8  過了多日，你必被差派；到末後之年，你要來到那脫離刀劍、從列國召集回來的人
所住之地，來到以色列常久荒涼的山上；他們都從列國中被領出，在那裏安然居住。



Why Gog and Magog in Ezekiel is not of Rev 20:8:
1. One entity in Rev (one article) – here it is a leader and land 在啟示錄是獨⼀個體(⼀冠詞)  -  這裡是⼀個領袖和⼟地
2. Rev. 20:9  attack is on a broad plain – here mountains of Israel 啟示錄 20:9 的攻擊是在廣闊的平原上 -  這裡是以⾊列的⼭脈
3. Rev. 20:8 an international army of nations from four corners of the earth– here alliance of local nations
 啟示錄 20:8 ⼀隊來⾃四⽅⼋⻄的國際軍團 -  這裡只是當地國家聯盟
4. No more weapons in Millennium (Isa. 2:4) – here many weapons 千禧年不再有武器 (賽 2:4) -  這裡有很多武器
5. After battle here is 7 years to burn weapons and 7 months to bury but in Rev. it is judgment of great white throne and new heaven 

and new earth 這裡戰爭後要7年來燒毀武器，7個⽉來埋葬，但在啟示錄中，這是⽩⾊⼤寶座和新天新地的審判
6. Rev. 20:9 attacks Jerusalem & camp of saints, here it’s all Israel (38:16)
啟示錄 20:9 攻擊耶路撒冷和聖徒營壘，這裡是全以⾊列 (38:16)

7. Rev. 20:9 army devoured by heaven’s fire and here corpse by birds (39:4) 
啟示錄 20:9 軍隊被天⽕吞噬，這裡屍體被⾶⿃啄⻝ (39:4)

8. Rev. 20:7 is lead by Satan and here is by Gog, a prince 啟示錄 20:7 是由撒但領導，這裡是由王⼦歌⾰領導
9. Eze. 38:8 is after Israel's return to the land & Rev. is after the Millennium. 結38:8是在以⾊列復國之後，啟示錄是在千禧年之後
10. Eze. 39:25-29 is on Israel’s restoration but in Rev. she is already restored. 
 結39:25-29 是關於以⾊列的復興，但在啟示錄中她已經復興了
11. Many Jews will believe in Ezekiel (39:7 – My holy name make know …  My people) but in Revelation, Christ already rules.
在結(39:7) 提到許多猶太⼈會信主 ( 我的聖名會被彰顯……我的⼦⺠），但在啟示錄中，基督已經掌權了
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9    They went up on the breadth of the earth and surrounded the camp of the saints and 

the beloved city. And fire came down from God out of heaven and devoured them. 
9 他們上來佈滿了全地，圍住聖徒的營與蒙愛的城，就有火從天降下，燒滅

了他們。

4 You will fall on the mountains of Israel, you and all your troops and the peoples who are 
with you; I will give you as food to every kind of predatory bird and beast of the field.

4   你和你的軍隊，並同著你的列國人，都必倒在以色列的山上。我必將你給各類的
鷙鳥和田野的走獸作食物。
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8   After many days you will be summoned; in the latter years you will come into the land that is 
restored from the sword, whose inhabitants have been gathered from many nations to the 
mountains of Israel which had been a continual waste; but its people were brought out from 
the nations, and they are living securely, all of them.

8  過了多日，你必被差派；到末後之年，你要來到那脫離刀劍、從列國召集回來的人
所住之地，來到以色列常久荒涼的山上；他們都從列國中被領出，在那裏安然居住。

Revelation 啟⽰錄 20:7-8 
7 When the thousand years are completed, Satan will be released from his prison, 8 and will come out 

to deceive the nations which are at the four corners of the earth, Gog and Magog, to gather them together 
for the war; the number of them is like the sand of the seashore.

7 那⼀千年完了，撒但必從監牢裏被釋放， 8 出來要迷惑地上四⽅的列國，就是歌⾰和瑪各，
叫他們聚集爭戰。他們的⼈數多如海沙。
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25    “Therefore thus says the Lord GOD: ‘Now I will bring back the captives of Jacob, and have mercy on the whole house of Israel; 
and I will be jealous for My holy name—

26     after they have borne their shame, and all their unfaithfulness in which they were unfaithful to Me, when they dwelt safely in 
their own land and no one made them afraid.

27    When I have brought them back from the peoples and gathered them out of their enemies’ lands, and I am hallowed in them in 
the sight of many nations,

28    then they shall know that I am the LORD their God, who sent them into captivity among the nations, but also brought them back 
to their land, and left none of them [k]captive any longer.

29    And I will not hide My face from them anymore; for I shall have poured out My Spirit on the house of Israel,’ says the Lord GOD.”
25   主耶和華如此說：我要使雅各被擄的人歸回，要憐憫以色列全家，又為我的聖名發熱心。
26   他們在本地安然居住，無人驚嚇，是我將他們從萬民中領回，從仇敵之地召來。我在許多國的民眼前，

在他們身上顯為聖的時候，他們要擔當自己的羞辱和干犯我的一切罪。
28   因我使他們被擄到外邦人中，後又聚集他們歸回本地，他們就知道我是耶和華 ─  他們的神；我必不再

留他們一人在外邦。
29  我也不再掩面不顧他們，因我已將我的靈澆灌以色列家。這是主耶和華說的。

https://www.biblegateway.com/passage/?search=%E4%BB%A5+%E8%A5%BF+%E7%B5%90+%E6%9B%B8+39&version=NKJV
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Ezekiel 39:7
My holy name I will make known in the midst of My people Israel; 
and I will not let My holy name be profaned anymore. And the 
nations will know that I am the LORD, the Holy One in Israel.

我要在我民以色列中顯出我的聖名．也不容我的聖名再被
褻瀆．列國人就知道我是耶和華以色列中的聖者。



As for the timing, it is mentioned that Israel is re-gathered, dwelling in peace and security 
(Ezel 38: 8,11&14). Indeed since Israel is declared a nation in 1948, there is never peace 
or security but in Dan 9:27, the antichrist will make a peace covenant with them in the 
first 3½ years of the Tribulation and it must be when Gog launches the attack. 
至於時間，提到以色列重新聚集，居住在和平與安全中 (結38：8,11&14)。 事實上，
自從以色列於 1948 年立國以來，從來沒有和平或安全。在但9:27，敵基督將在災
難的前3年半與他們簽訂和平盟約，而且一定是在歌革發動攻擊的時候。



Most vital points to note in Ezekiel 38-39 for Battle of Gog
以西結書 38-39 章關於歌革之戰最需要注意的要點

1.  Israel is dwelling securely when it happens – 3x – in 38:8, 11, 14.
    This is possible because of the first 3½ of the seven years treaty signed by the antichrist.

當這事發⽣(3次) （38:8,11,14）時，以⾊列就安然居住了。
這是可能的，因為七年條約的前 3 年半是敵基督簽的。

2.  God will be sanctified through the destruction of Gog – 2x – 38:16, 23
     Related to this, with a similar meaning – Nations will know He is the Lord – 2x – 39:6,7

神將因歌⾰的毀滅⽽變得聖潔 – 2x – 38:16, 23
     與此相關，具有類似的含義 – 萬國將知道衪是主 – 2x – 39:6,7
3. The most important verse in this chapter 38-39, for understanding Battle of Gog:
     A key purpose is to make His holy name known to my people Israel – 39:7-8

第 38-39 章中對於理解歌⾰之戰最重要的經文：
⼀個關鍵⽬的是讓我的⺠以⾊列知道衪的聖名 – 39:7-8

Many Jews will believe because of this, before the Great Tribulation in the last 3 ½ years
– completing the total for the 144,000.

許多猶太⼈會因此⽽相信，在最後 3年半的⼤災難之前 – 總數達到 144,000。



Thank you!


